6. 4. Pondelok, 8.4 streda -  opísať do zošita, prídavné mená a ich tri stupne, v druhom a treťom stĺpci doplniť preklad napr. cold-studený, colder – chladnejší, the coldest – najchladnejší  alebo big- veľký, bigger – väčší, the biggest- najväčší. Naučiť sa to!!!!
Stupňovanie prídavných mien:
Adjectives (1. stupeň)		Comparatives (2. stupeň)	Superlatives (3. stupeň)
Jednoslabičné príd. mená :
cold (studený)				colder				the coldest
big (veľký)				bigger				the biggest
large (veľký, rozľahlý)		larger				the largest
deep (hlboký)				deeper				the deepest
flat (plochý, rovný)			flatter				the flattest
wide (široký)				wider				the widest
red (červený)				redder				the reddest
short (nízky) 				shorter		 		the shortest
cool (chladný)				cooler				the coolest
warm (teplý)				warmer			the warmest
hot (horúci)				hotter				the hottest
old (starý)				older				the oldest
high (vysoký)				higher				the highest
white (biely)				whiter				the whitest
wet (mokrý,vlhký)			wetter				the wettest
small (malý)				smaller				the smallest
nice (pekný, milý)			nicer				the nicest
young (mladý)			younger			the youngest
cheap (lacný)				cheaper			the cheaper
low (nízky)				lower				the lowest
dry (suchý)				drier				the driest
long (dlhý)				longer				the longest
tall (vysoký)				taller				the tallest
deep (hlboký)				deeper				the deepest
thin (tenký)				thinner				the thinnest
thick (hrubý)				thicker				the thickest

Dvojslabičné príd. mená končiace na –y :
sunny (slnečný)			sunnier				the sunniest
heavy (ťažký)				heavier				the heaviest
hilly (kopcovitý)			hillier				the hilliest
windy (veterný)			windier			the windiest
cloudy (zamračený)			cloudier			the cloudiest
friendly (priateľský)			friendlier			the friendliest
easy (jednoduchý)			easier				the easiest
happy (šťastný)			happier			the happiest



Adjectives (1. stupeň)		Comparatives (2. stupeň)	Superlatives (3. stupeň)
Dvojslabičné ostatné príd. mená :	more - viac, less - menej	the most - najviac, the least - najmenej
boring (nudný)			more boring			the most boring
					less boring			the least boring
gorgeous (nádherný)			more gorgeous		the most gorgeous
					less gorgeous			the least gorgeous
famous (známy)			more famous			the most famous
					less famous			the least famous
crowded (preplnený)			more crowded			the most crowded
					less crowded			the least crowded

Troj a viac – slabičné príd. mená :	more - viac, less - menej	the most - najviac, the least - najmenej
difficult (náročný)			more difficult			the most difficult
					less difficult			the least difficult
expensive (drahý)			more expensive		the most expensive
					less expensive			the least expensive
beautiful (nádherný)			more beautiful			the most beautiful
					less beautiful			the least beautiful
miserable (utrápený)			more miserable		the most miserable
					less miserable			the least miserable
delicious (delikátny)			more delicious		the most delicious
					less delicious			the least delicious
interesting (zaujímavý)		more interesting		the most interesting
					less interesting		the least interesting

Nepravidelné príd. mená :
good (dobrý)				better				the best
bad (zlý)				worse				the worst
far (ďaleký)				further				the furthest
little (málo)				less				the least
much, many (veľa)			more				the most






PRAVIDELNÉ STUPŇOVANIE PRÍDAVNÝCH MIEN -  PRÁCA NA STREDU 8.4. , DOPLŇ TABUĽKU
1. Jednoslabičné, krátke prídavné mená 
a) jednoduché prídavné mená
	Základný tvar prídavného mena
(positove)
	Druhý stupeň prídavného mena
(comparative) 
1. pridáme –er k základnému tvaru
1. ak sa končia na –e, pridáme len -r
	Tretí stupeň prídavného mena
(superlative)
1. pridám –est k základnému tvaru a použijem určitý člen the
1. ak sa končia na –e, pridáme len -st

	old (starý)
	old – er  older (starší)
	old – est  the oldest  (najstarší)

	large (veľký, rozľahlý)
	large – r  larger (väčší, rozľahlejsí)
	large – st  the largest (najväčší, najrozľahlejsí)


Úloha: Vystupňuj nasledujúce prídavné mená:
	Základný tvar prídavného mena
(positive)
	Druhý stupeň prídavného mena
(comparative) 
	Tretí stupeň prídavného mena
(superlative)

	young (mladý)
	
	

	small (malý)
	
	

	tall (vysoký – človek)
	
	

	high (vysoký - pohorie)
	
	

	short (krátky)
	
	

	long (dlhý)
	
	

	fast (rýchly)
	
	

	slow (pomalý)
	
	

	dark (tmavý)
	
	

	light (svetlý)
	
	

	cold (chladný)
	
	

	warm (teplý)
	
	

	cool (studený,módny)
	
	

	near (blízky)
	
	

	thick (tučný,hrubý)
	
	

	nice (milý, pekný)
	
	

	wide (široký)
	
	

	fine (skvelý, jemný)
	
	


b) prídavné mená so zdvojením spoluhlásky
	Základný tvar prídavného mena
(positive)
	Druhý stupeň prídavného mena
(comparative) 
1. pridáme –er k základnému tvaru
1. zdvojíme končiacu spoluhlásku
	Tretí stupeň prídavného mena
(superlative)
1. pridám –est k základnému tvaru a použijem určitý člen the
1. zdvojíme končiacu spoluhlásku

	big (veľký)
	bigg – er  bigger (väčší)
	bigg – est  the biggest  (najväčší)


Úloha: Vystupňuj nasledujúce prídavné mená:
	Základný tvar prídavného mena
(positove)
	Druhý stupeň prídavného mena
(comparative) 
	Tretí stupeň prídavného mena
(superlative)

	hot (horúci)
	
	

	fat (tučný)
	
	

	thin (chudý, tenký)
	
	

	wet (vlhký)
	
	


c) prídavné mená končiace na -y
	Základný tvar prídavného mena
(positive)
	Druhý stupeň prídavného mena
(comparative) 
1. pridáme –er k základnému tvaru
1. -y sa zmení na -i
	Tretí stupeň prídavného mena
(superlative)
1. pridám –est k základnému tvaru a použijem určitý člen the
1. -y sa zmení na -i

	happy (šťastný)
	happi – er  happier (šťastnejší)
	happi – est  the happiest  (najšťastnejší)


Úloha: Vystupňuj nasledujúce prídavné mená:
	Základný tvar prídavného mena
(positove)
	Druhý stupeň prídavného mena
(comparative) 
	Tretí stupeň prídavného mena
(superlative)

	easy (ľahký)
	
	

	sunny (slnečný)
	
	

	heavy (ťažký)
	
	

	cloudy (zamračený)
	
	

	windy (veterný)
	
	

	dry (suchý)
	
	

	friendly (priateľský)
	
	









